
 
 

PANEVĖŽIO REGIONO PLĖTROS TARYBA 

 

 

PANEVĖŽIO REGIONO PLĖTROS TARYBOS KOLEGIJOS POSĖDŽIO, 

ORGANIZUOTO ŽODINĖS PROCEDŪROS TVARKA 

VAIZDO KONFERENCIJOS BŪDU, PROTOKOLAS 

 

2024 m. birželio 18 d. Nr. TP-5 

Panevėžys 

 

Panevėžio regiono plėtros tarybos (toliau – Taryba) kolegijos posėdis (toliau – posėdis), 

organizuotas žodinės procedūros tvarka vaizdo konferencijos būdu, įvyko 2024 m. birželio 11 d. 

Posėdžio pradžia 13.00, pabaiga – 15.00. 

 

Posėdžio pirmininkas – Antanas Pocius. 

Posėdžio sekretorė – Kristina Linkonaitė. 

Dalyvavo 11 kolegijos narių, kvorumas sudarytas. 

 

Dalyvavo: 

Tarybos kolegijos nariai: 

1. Antanas Pocius – Tarybos kolegijos pirmininko pavaduotojas, Panevėžio rajono 

savivaldybės meras; 

2. Egidijus Černius – Kupiškio rajono savivaldybės tarybos narys; 

3. Dalius Drevinskas – Biržų rajono savivaldybės tarybos narys; 

4. Gintautas Gegužinskas – Pasvalio rajono savivaldybės meras; 

5. Kęstutis Knizikevičius – Biržų rajono savivaldybės meras; 

6. Petras Luomanas – Panevėžio miesto savivaldybės tarybos narys; 

7. Valentinas Osipovas – Panevėžio rajono savivaldybės tarybos narys; 

8. Algirdas Raslanas – Kupiškio rajono savivaldybės meras;  

9. Vytautas Saulis – Rokiškio rajono savivaldybės tarybos narys; 

10. Aleksas Varna – Panevėžio miesto savivaldybės tarybos narys; 

11. Šarūnas Varna – Pasvalio rajono savivaldybės tarybos narys. 

 

Kiti dalyviai: 

12. Kristina Udrienė – Panevėžio regiono plėtros tarybos administracijos direktorė; 

13. Inga Adomaitienė – Panevėžio regiono plėtros tarybos ekspertė; 

14. Aistė Balčiauskienė – Panevėžio regiono plėtros tarybos vyriausioji specialistė; 

15. Kristina Linkonaitė – Panevėžio regiono plėtros tarybos ekspertė; 

16. Jonas Mockūnas – M. Čiuželio labdaros ir paramos fondo partnerysčių koordinatorius; 

17. Agnė Domarkienė – AB Energijos skirstymo operatoriaus paslaugų tarnybos vadovė; 

18. Tomas Simonavičius – AB Energijos skirstymo operatoriaus sprendimų verslo klientams 

vadybininkas; 

19. Erika Vaitkevičienė – AB Energijos skirstymo operatoriaus sprendimų verslo klientams 

vadybininkė; 

20. Vladas Pūtys – AB Energijos skirstymo operatoriaus sprendimų verslo klientams 

vadybininkas; 
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21. Raimundas Bareikis – AB Energijos skirstymo operatoriaus sprendimų verslo klientams 

vadybininkas; 

22. Monika Miniotaitė – VšĮ Panevėžio plėtros agentūros direktorė; 

23. Jūratė Raukštienė – VšĮ Panevėžio plėtros agentūros vyriausioji verslo aplinkos projektų 

vadovė; 

24. Jonas Dumša – Panevėžio regiono plėtros tarybos patariamosios kolegijos partnerių grupės 

narys; 

25. Ala Kuzmienė – Panevėžio regiono plėtros tarybos patariamosios kolegijos partnerių grupės 

narė; 

26. Irma Zabulionytė – Panevėžio regiono plėtros tarybos patariamosios kolegijos partnerių 

grupės narė; 

27. Domantas Katelė – Panevėžio regiono plėtros tarybos patariamosios kolegijos partnerių 

grupės narys. 

 

 Nedalyvavę Tarybos kolegijos nariai:  

1. Ramūnas Godeliauskas – Tarybos kolegijos pirmininkas, Rokiškio rajono savivaldybės 

meras; 

2. Rytis Mykolas Račkauskas – Panevėžio miesto savivaldybės meras. 

 

 DARBOTVARKĖ: 

Registracija 

Posėdžio darbotvarkės tvirtinimas. 

1. Dėl „Sidabrinės linijos“ pristatymo. 

2. Dėl AB „Energijos skirstymo operatorius“ ir savivaldybių bendradarbiavimo. 

3. Dėl 2023-2029 m. Panevėžio regiono funkcinės zonos strategijos projekto pristatymo. 

4. Dėl Panevėžio regiono plėtros tarybos 2023 m. rugsėjo 6 d. sprendimo Nr. TS-30 „Dėl 

2022–2030 m. Panevėžio regiono plėtros plano patvirtinimo“ pakeitimo. 

5. Kiti klausimai. 

 

 SVARSTYTA. Posėdžio darbotvarkės tvirtinimas. 

 13.00–13.05 

 Tarybos kolegijos pirmininko pavaduotojas Antanas Pocius informavo, kad Tarybos kolegijos 

posėdyje dalyvaujantys nariai sudaro kvorumą, todėl posėdis gali vykti ir pasiteiravo ar būtų 

prieštaravimų dėl posėdžio darbotvarkės. Prieštaraujančių nebuvo. 

  

NUTARTA: 

 Bendru sutarimu patvirtinti posėdžio darbotvarkę. 

  

1. SVARSTYTA. Dėl „Sidabrinės linijos“ pristatymo.  

 13.05-13.20 

Klausimo iniciatorius – M. Čiuželio labdaros ir paramos fondas. 

M. Čiuželio labdaros ir paramos fondo partnerysčių koordinatorius Jonas Mockūnas pristatė jau 

aštuntus metus veikiančio labdaros fondo veiklą, kuria laužo nusistovėjusius stereotipus apie senatvę ir 

seną žmogų, puoselėja pozityviosios senatvės idėjas. Siekia, kad Lietuva taptų draugiška šalimi senatvei, 
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kurioje kiekvienam būtų gera senti, o vyresnio amžiaus žmonės būtų neatskiriama ir svarbi visuomenės 

dalis. Tuo tikslu nuo 2016 metų vykdo analogų Lietuvoje neturintį projektą – „Sidabrinė linija“. 

„Sidabrinė linija“ – tai nemokami draugystės pokalbiai, emocinė ir informacinė pagalba telefonu 

vienišiems, atskirtį ir izoliaciją išgyvenantiems vyresnio amžiaus žmonėms. Pristatymo skaidrės 

pridedamos. 

A. Pociui pasiteiravus, ar savivaldybėms yra siunčiama informacija apie esamą situaciją 

konkrečioje savivaldybėje, J. Mockūnas informavo, kad šio pristatymo tikslas yra užmegzti glaudesnį 

bendradarbiavimą su savivaldybėmis, kad kuo daugiau senolių ir kuo daugiau savanorių turėtų galimybę 

tarpusavyje bendrauti.  

P. Luomanas pasveikino su puikia iniciatyva bei pasiteiravo, koks Lietuvos regionas yra 

aktyviausias.  J. Mockūnas informavo, kad vertinant miesto dydį bei gyventojų skaičių aktyviausias 

Vilnius, dažniausiai skambinančio žmogaus portretas – vieniša našlė iš miesto.  

 

2. SVARSTYTA. Dėl AB „Energijos skirstymo operatorius“ ir savivaldybių bendradarbiavimo. 

13.20–13.57 

Klausimo iniciatorius – AB Energijos skirstymo operatorius. 

AB Energijos skirstymo operatoriaus paslaugų tarnybos vadovė Agnė Domarkienė pristatė 

įgyvendintas ir planuojamas tinklo investicijas Panevėžio regione; išmaniosios apskaitos diegimo 

programą, jos eigą; atsinaujinančių išteklių (saulės, vėjo) prijungimo prie ESO tinklų naujienas; EV 

stotelių prijungimą ir paramą savivaldybėms; objektų prijungimo prie elektros tinklo įmokos 

apskaičiavimą; pasikeitusius gaminančių vartotojų grynojo atsiskaitymo apskaitos principus. Pristatymo 

skaidrės pridedamos.  

 

3. SVARSTYTA. Dėl 2023-2029 m. Panevėžio regiono funkcinės zonos strategijos projekto 

pristatymo. 

13.57–14.38 

Klausimo iniciatorius – VšĮ Panevėžio plėtros agentūra. 

VšĮ Panevėžio plėtros agentūros direktorė Monika Miniotaitė pristatė Panevėžio regiono 

funkcinės zonos strategijos projektą bei akcentavo, kad Panevėžio regiono funkcinės zonos plėtros 

strategija yra integrali Panevėžio regiono plėtros plano dalis, apimanti teritorijos, tarpusavio ryšių, 

bendrų problemų ir jų priežasčių, poreikių, potencialo apibūdinimą, SSGG analizę, tikslus, uždavinius 

ir jų vertinimo rodiklius, integruoto požiūrio aprašymą (pristatymo skaidrės pridedamos). M. Miniotaitė 

pabrėžė, kad artimiausi veiksmai, kuriuos būtina atlikti: galutinių duomenų pateikimas strategijos 

veiksmų planui, galutinis strategijos suderinimas su Lietuvos Respublikos vidaus reikalų ministerija, 

savivaldybių susitarimo dėl funkcinės zonos strategijos įgyvendinimo projekto parengimas, strategijos 

viešinimas ir tvirtinimas savivaldybių tarybose.  

J. Dumšai pasiteiravus ar įgyvendinant judumo paslaugų priemones automobiliai bus pritaikyti 

žmonėms, su judėjimo negalia, M. Miniotaitė patvirtino, jog savivaldybės planuoja įsigyti 

elektromobilius, pritaikytus žmonėms su negalia.  

K. Udrienė akcentavo, kad praktiškai visos  kitų Lietuvos regionų savivaldybės jau yra 

pasitvirtinusios  funkcinės zonos strategijas ir ragino M. Miniotaitę akcentuoti ko dar trūksta iki pilno 

strategijos parengimo, kad 2024-2029 m. Panevėžio regiono funkcinės zonos strategijos projektas 

savivaldybių taryboms tvirtinti būtų pateiktas dar birželio mėnesio posėdžiui. Vyko diskusijos dėl 

galimybių ir grėsmių pateikti regiono savivaldybių taryboms birželio mėnesio posėdžiui funkcinės zonos 
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strategijos projektą. Visi posėdyje dalyvavę merai pritarė, kad reikia dėti visas pastangas, kad šis 

klausimas būtų pateiktas svarstyti savivaldybių tarybose birželio mėnesio posėdžiuose. 

 

4. SVARSTYTA. Dėl Panevėžio regiono plėtros tarybos 2023 m. rugsėjo 6 d. sprendimo Nr. 

TS-30 „Dėl 2022–2030 m. Panevėžio regiono plėtros plano patvirtinimo“ pakeitimo. 

14.38–14.45 

Panevėžio regiono plėtros tarybos ekspertė K. Linkonaitė informavo, kad Panevėžio regiono 

plėtros tarybos administracija parengė ir pateikė svarstyti sprendimo projektą „Dėl Panevėžio regiono 

plėtros tarybos 2023 m. rugsėjo 6 d. sprendimo Nr. TS-30 „Dėl 2022–2030 metų Panevėžio regiono 

plėtros plano patvirtinimo“ pakeitimo“ (toliau – Sprendimo projektas), kurio tikslas – pakeisti 2022–

2030 metų Panevėžio regiono plėtros planą, patikslinant regiono plėtros plano pažangos priemones Nr. 

LT025-03-01-01 „Švietimo paslaugų prieinamumo didinimas“, LT025-04-01-02 „Gyventojų sveikatos 

raštingumo didinimas“, Nr. LT025-07-01-03 „Socialinių paslaugų deinstitucionalizacija“ bei Nr. 

LT025-07-02-07 „Socialinių paslaugų infrastruktūros plėtra“. 

Vadovaujantis Lietuvos Respublikos regioninės plėtros įstatymo 23 straipsnio 11 dalies 1 

punktu, Partnerių grupė svarsto regiono plėtros plano ir jo pakeitimų projektus ir dėl šių dokumentų 

teikia išvadas regiono plėtros tarybos kolegijai. Atsižvelgiant į tai, Sprendimo projektas pateiktas 

Partnerių grupei išvadai suformuluoti. Partnerių grupės posėdis vyko 2024 m. birželio 3-7 d., apklausiant 

visus Partnerių grupės narius elektroniniu paštu. Partnerių grupė nutarė „Teikti išvadą Panevėžio regiono 

plėtros tarybos kolegijai – pritarti Sprendimo projektui“. 

2022–2030 m. Panevėžio regiono plėtros plano pakeitimo projekte atlikti pakeitimai 

atsižvelgiant į Panevėžio miesto, Biržų, Kupiškio ir Pasvalio rajonų savivaldybių prašymus. 

Parengtas Panevėžio regiono plėtros tarybos sprendimo „Dėl Panevėžio regiono plėtros tarybos 

2023 m. rugsėjo 6 d. sprendimo Nr. TS-30 „Dėl 2022–2030 metų Panevėžio regiono plėtros plano 

patvirtinimo“ pakeitimo” projektas. 

 

NUTARTA:  

Bendru sutarimu priimti sprendimą pagal parengtą projektą. 

 

5. SVARSTYTA. Kiti klausimai. 

14.45–15.00 

5.1. Dėl lėšų planavimo. Panevėžio regiono plėtros tarybos administracijos direktorė, K. 

Udrienė informavo, kad 2024 m. sausio 10 d. LR vidaus reikalų ministro įsakymu patvirtintas 2022–

2030 metų Regionų plėtros programos įgyvendinimo priežiūros planas, kuriame Regiono plėtros taryba 

turi regiono plėtros plano pažangos priemonių aprašus rengti, tvirtinti ir jų įgyvendinimą koordinuoti, 

atsižvelgdama į šiuos preliminariai regionui numatytų pažangos lėšų investavimo planus:  

▪ iki 2024 m. rugsėjo 1 d. suplanuoti 100 proc. Regionui skirtų ES lėšų; 

▪ per 2024 m. pasirašyti finansavimo sutarčių  - 30 proc.; 

▪ per 2024 m. regione išmokėtai ES lėšų -  2 proc.. 

 K. Udrienė atkreipė dėmesį, kad kiekvieną kartą patvirtinus pažangos priemonę ir derinant 

kvietimų planus savivaldybių administracijomis, vis prašoma pavėlinti kvietimų teikti priemonės 

įgyvendinimo planus pateikimo (toliau PĮP) terminus. Panevėžio regiono plėtros tarybos administracija 

atliko kontraktavimo lėšų analizę. Iki 2024 m. rugsėjo mėn. iš viso bus pakviesta teikti PĮP  už 23 mln., 

o tai sudaro apie 13,5 proc. viso Panevėžio regiono krepšelio lėšų. Iki šios dienos pateikta 12 PĮP už 8,2 

mln. ES lėšų (5 birželio pradžioje). Skirtas finansavimas 1 projektui „Įvairialypio švietimo plėtojimas 
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Panevėžio rajono švietimo įstaigose vykdant visos dienos mokyklų veiklą“ – 509 999,54 ES lėšų, kuriam 

ruošiama sutartis. 

5.2. Dėl kito posėdžio datos. K. Udrienė informavo, kad atsižvelgiant į tai, kad iki šių metų 

rugsėjo 1 d. turi būti suplanuota 100 proc. Panevėžio regionui skirto „krepšelio“ lėšų, Panevėžio regiono 

plėtros tarybos kolegijos posėdis vėliausiai turės būti sušauktas  rugpjūčio mėn. paskutiniąją savaitę.  

 

 

Kolegijos pirmininko pavaduotojas 

 

 

  

Antanas Pocius 

Posėdžio sekretorė  Kristina Linkonaitė 

 


